
























Övergripande uppdraget är att:
Utarbeta förslag till strategi, initiativ och 

prioritering av satsningar på olika centrala nivåer 
inom KI.

Beslut fattas på resp nivå.
Rådet ska inventera och följa upp pågående 

satsningar.
Rådet ska ha en god kontaktyta tillberörda 

institutioner och nivåer.
Rådet rapporterar formellt till styrelsen för 

forskning. Samt Rapportering till FUS
(Beslutat av Styrelsen för forskning 2017-02-06)

Bilaga 1



What are research 
infrastructures?

Research infrastructures are major instruments, resources 
or service facilities for research in all disciplines that stand 

out because they they have a long life– as a rule.
Access to them is fundamentally open, and their use is 
arranged on the basis of research quality standards.

The costs of their development and construction are so high 
that they require substantial financial support and therefore 

justify an extensive decision-making process.
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Nationella ansökningar VR
Huvudsökande

NEAR (Laura Fratiglioni)
NILAR (Brun Ulfhake)

STR (Patrik Magnusson)
Medsökande

Biodiversity(Lars Engstrand)
BIS (Anders Gustafsson, Mark Divers)

Central Sweden Cohort and Biobank (Alicija Wolk)
Cohort.se (NaNcy Pedersen) mfl

NBIS (Bioinformatik)
NGI (Ellen Sherwood)

REWHARD(Johan Fritzell, Kristina Lexandersson)
SND (Anders Gustafsson)

SNIC 



Suggested groups within different areas of infrastructure:

Core facilities:
Anna Falk, Magnus  Nordenskiöld, Cecilia Götherström, Stefan Eriksson; Lennart Nilsson, Mats Andersson

Imaging:
chair Stefan Eriksson, Staffan Holmin,Rune Fransson, repr Huddinge, Mats Andersson

Future technologies:
chair Ana Texeira, Lennart Nilsson, Lars Frelin, Boel Brynedal; Lena Lewin

E-microscopy
chair Lennart Nilsson , Stefan Eriksson, Lena Lewin, others

RDO
Ellenor  Mittendorfer-Rutz chair, Anders Gustafsson/Stefan Eriksson, Cecilia Björkdahl, Martin Ingvar, Juni 

Palmgren, Lena Lewin

E-infrastructure—Informatics

other areas
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Juni Palmgren (MEB) 
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§ 1 
Utseende av justeringsperson 
 

 

Ellenor Mittendorfer-Rutz utsågs att jämte 
ordföranden justera dagens protokoll. 
 

§ 2 
Godkännande av dagordningen 
 

 

Föredragningslistan/dagordningen godkändes. 

§ 3 
Föregående protokoll 
Protokoll 2017-04-27 är utsänt (samman-
trädesprotokoll finns på länk). 
 

 

Till handlingarna. 

§ 4 
Ny adjungerad medlem 
Föredragande: Stefan Eriksson 
 

 

Stefan Eriksson informerade rådet om att Marie 
Carlén adjungeras till rådet. 
Hon ersätter Ana Teixeira som ordförande i 
arbetsgruppen Future technologies. Marie Carlén får i 
uppdrag att organisera gruppens fortsatta arbete. I 
uppdraget ingår även att utreda och överlämna en 
slutrapport om infrastrukturbehovet inom området. 

§ 5 
Avrapportering från arbetsgrupperna 
Föredragande: ordförande i respektive 
arbetsgrupp. 

 

 

Research Data Office (RDO) och E-infrastruktur-
informatik 
Ellenor Mittendorfer-Rutz informerade rådet om att 
Magnus Stenbeck besökt arbetsgruppen och 
informerat om General Data Protection Regulation. 
Olika strategier över hur informationen kan spridas 
vidare inom KI diskuterades samt även behovet av 
nya regler. 
 
Juni Palmgren lyfte att det är viktigt att det finns ett 
forskarperspektiv i detta arbete. Vilket behov av 
forskningsstöd behövs när forskningsprocessen 
digitaliseras. Hur dockar forskarna in i den aktivitet 
som bedrivs på olika nivåer t ex på EU- och nationell 
nivå. På sikt förväntas betydande summor i 
investeringar. 
 
Electron microscopy: 
Lennart Nilsson informerade rådet om att gruppen 
ännu inte har haft något möte. Lennart Nilsson 
informerade vidare om Bertil Daneholts utredning 
som är värd att ta i beaktande för det fortsatta arbetet 
inom gruppen. Utredningen visar att det är svårt att nå 

http://ki.se/medarbetare/infrastrukturradet
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ut till de verksamheter som kan nyttja tekniken. Det 
finns en koppling till strukturbiologi. Det är viktigt att 
sprida kunskapen om tekniken så att informationen 
finns inom verksamheten. 
 
HASS-källor (High Activity Sealed Source, sluten 
strålkälla med hög aktivitet) 
Den gamla strålkällan vid MTC har nu tagits bort. 
KM förbereder men har inte beslutat om att ta in en 
röntgenstrålkälla i nya djurhuset. 
 
BSL-3 
Beslutades att Antonio Gigliotti Rothfuchs deltar i 
gruppen. Han ska kontakta ordförande Lars Frelin. 
Vidare lyftes det att det krävs en samordning mellan 
Flemingsberg och Solna men även inom Biomedicum 
om BSL-3 verksamheten för att optimera 
investeringar på de olika säkerhetslaboratorierna. 
Möte kommer ske i nästa vecka.  
 
Core facilities: 
Magnus Nordenskjöld informerade om att styrelsen 
för forskning tillsammans med SLL kommer att 
utlysa corefacilitetsmedel under 2018. Anna Falk har 
fått i uppdrag att leda en grupp som ska ta fram 
utlysningstexter inför utlysningen, med målet att ha 
en färdig text i början av december. 
 
Imaging:  
Gruppen har haft ett flertal möten under våren. Stefan 
Eriksson informerade om att det pågår aktiviteter 
inom human, smådjur- och primatimaging. Det rör sig 
om stora investeringar i utrustning. En 
säkerhetsutredning pågår om primatimaging kan 
genomföras vid Bioclinicum. Det pågår även en 
diskussion om att ersätta en befintlig 
imagingutrustning.  

§ 6 
Avrapportering från Universitetens 
referensgrupp för infrastruktur 
(URFI) 

Föredragande: Stefan Eriksson  

 

Universiteten har en gemensam grupp för att hantera 
infrastrukturfrågor som heter URFI. Uppdraget för 
gruppen är bland annat att hantera större satsningar 
där VR är anslagsgivare samt att prioritera kommande 
satsningar. I URFI har nu MAXIV och ESS i Lund 
varit uppe för diskussion, där en viktig fråga är hur 
universiteten ska kunna bidra till att finansiera dessa 
strukturer. Det gäller bland annat storskaliga 
beräkningar och fysikaliska undersökningar. LU har 
gått in och finansierat nya strålrör vid MAXIV, men 
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medlen räcker inte fullt ut. Alla universiteten måste 
hjälpa till. KAW kan bekosta strålrör under 
förutsättning att universiteten hjälper till. Det 
medicinska strålröret är i diskussionsfas än så länge, 
men här kommer KI få en helt annan öppning vad 
gäller strukturbiologi men även en ökad kostnad.  
 

§ 7 
Avrapportering från SNIC och SND 
Föredragande: Stefan Eriksson. 

 

Stefan Eriksson informerade om SNIC dvs 
stordatahantering. Idag finns det sex stora centrum på 
olika universitet som ingår i SNIC. Det rör sig om 
stora kostnader då datorerna vart fjärde år ska bytas 
ut, ca 150 mnkr/dator. Nu kommer SNIC att förändras 
genom att ta ett större ansvar och samverka angående 
datainfrastrukturer, beräkning lagring och 
kommunikation. Finansieringsmodellen revideras så 
att alla universitet ska kunna vara med. De olika 
centrumen försvinner och mindre fokus läggs på var 
investeringarna placeras.  

Att diskutera inom rådet är hur KI och SciLifeLab 
påverkas av förändringarna. Det handlar bland annat 
om beräkning och lagring men även att Life Science 
området inte syns inom SNIC. Vad är KI:s behov och 
vad är SciLifeLabs behov inom detta område och hur 
ska det formuleras. URFI har tagit ett aktivt grepp om 
denna fråga och de ska skapa den nya infrastrukturen. 
Det behövs en ny finansieringsmodell i likhet med 
den modell som genomförts i Norge. Oslo universitet 
är en av inspirationskällorna. VR kommer framåt 
fortsätta som finansiär (50%).  

I dagsläget ansvarar SNIC främst för beräkning, 
SUNET för lagring och SND för metadata. URFI 
kommer att tillsätta en arbetsgrupp för att tillsammans 
med VR samordna olika aktörers ev. överlappande 
aktiviteter i hanteringen av data, beräkningskapacitet 
etc. Juni Palmgren menar att det är viktigt att KI 
deltar i arbetet och att man på KI definierar vilka 
åtgärder som behövs på vilken nivå: forskargrupp, 
lärosäte, nationell nivå eller europeisk nivå. Vidare 
menar hon att KI inte idag har översikt över 
forskarnas it-behov. Idag får enskilda KI-forskare 
finansiering för rätt stora datorkluster. Institutioner 
har inte alltid beredskap att drifta sådana. Hantering 
på lärosätesnivå eller nationellt vore alternativ. En it-
strategi för KI forskning vore angeläget. Data är dyrt 
att lagra, beräkningar görs hellre om än att dessa 
lagras.  
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8 
Redovisning av årets förslag angående 
core faciliteter för 2018 

Föredragande: Stefan Eriksson. 

 

Stefan Eriksson informerade om utlysningen av 
förlängt corefacilitetsbidrag 2018. Magnus 
Nordenskjöld och Stefan Eriksson fick i uppdrag att 
bedöma de ansökningar som inkommit. KI har en 
ram på 59 mnkr inkl. INDI exkl hyra. SLL ställer 
26, 7 mnkr till förfogande inkl. hyra. De flesta 
ansökningarna fyller väl kriterierna. Vissa hade sökt 
mycket mer, men det hörsammades inte. 
Blygsamma intäkter från extern verksamhet noteras 
för Svenska tvillingregistret, BSL3, Brain Bank och 
Proteomics/KI. KM och AKM ska genomlysas vad 
gäller Portal nord, syd, KCTT och KERIC.  
 
Granskarnas förslag är att samtliga mottagare 
beviljas fortsatt stöd på oförändrad nivå år 2018 då 
inget annat väsentligt framkommit. 
 
Forskningsrådet tillstyrkte granskarnas förslag som 
ska tas upp på möte med Styrelsen för forskning den 
19 juni. Därefter kan ärendet expedieras. Marie 
Carlén anser att det är svårt att ställa krav på 
corefaciliteterna. Det är väntetider, köer och de 
prioriterar sina egna projekt. Stefan Eriksson 
påpekar att reviderbarhet finns med i början i nya 
upplägget och att man på så vis kommer ifrån detta. 
 
Att beakta i kommande utlysning är vilka krav som 
kan ställas på corefaciliteter vad gäller exempelvis 
prioritering av användare, den externa 
finansieringen samt att kostnaderna måste vara 
reviderbara.  
  

§ 9 
Läget för inventeringen/enkäten 

Föredragande: Ingrid Wallenstein  

 

Ingrid Wallenstein informerade om att enkäten 
skickats ut från Stefan Eriksson den 19 maj via mail 
med bifogad KI-survey. Mottagare till enkäten var 
prefekter och administrativa chefer. Dessa 
uppmanades skicka vidare enkäten till berörda 
forskargrupps- eller corefacilitetsledare. Vidare 
förtydligades syftet med enkäten i mailet dvs att 
undersöka befintlig och framtida möjliga 
infrastrukturer. Sista svarsdag var den 12 juni. 73 
svar har hittills inkommit. Resultatet kommer nu att 
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sammanställas av samordnarna inom rådet. 
Sammanställningen kommer därefter ligga till grund 
för de workshops som hålls i september och 
arbetsgruppernas slutrapport.  Det samlade resultatet 
utgör sedermera grunden till infrastrukturrådets 
strategiplan.  
Boel Brynedal menade att IT-infrastrukturer inte 
togs upp i enkäten. Lena Lewin menar att vi 
förväntade oss mer information från enkäten vad 
gäller framtida behov.  
Rådet uppmanades maila ev. synpunkter på 
sammanställningen av enkäten till samordnarna.  

§ 10 

Workshop 13 och 14 september 
Föredragande: Stefan Eriksson 

 

Stefan Eriksson informerade om kommande 
workshoppar den 13 och 14 september. Till dess ska 
resultatet från enkäten ha sammanställts och 
arbetsgruppernas rapporter vara klara. Till 
workshopparna ska en identifiering ha skett om vad 
enkäten inte har tagit upp samt framtida behov och 
satsningar. 
 
Workshoppen kommer att ske den 
13 september i Huddinge, lokal 4 L Takterassen, 
kl.15.00 -17.00 och den 14 september i Solna, lokal 
Strix, kl.15.00 -17.00. 
 

§ 11 
Behovsinventeringen 2017 på uppdrag 
av VR 

Se länk. 
Föredragande: Mats Andersson 

 

Mats Andersson informerade om VRs 
behovsinventering av infrastrukturer år 2015. 
Universiteten fick då i uppdrag att inventera 
behoven.  Nu kommer en ny behovsinventering som 
öppnar 15 september och har deadline den 13 
oktober. Juni Palmgren påtalade vikten med 
transparens vilket uppnås med att gå ut till 
prefekterna och AC med fråga om vad de ser för 
nationella infrastrukturer som är viktiga för deras 
forskning. Minst tre universitet måste gå ihop vid en 
senare ansökan. Det är viktigt att till VR förtydliga 
behov, användare, utblick i Europa för motsvarande 
faciliteter. De enskilda lärosätens behov kommer 
sedan att prioriteras av URFI och därefter av 
VR/RFI och resultera i ett antal temaområden som 
är mogna för utlysning 2019.  

§ 12 
Rapport om strukturbiologi på KI  
Föredragande: Lena Lewin. 
 

 
Lena Lewin informerade om en översikt av 
strukturbiologin inom KI. Utredningen visar att den 
är en spridd verksamhet. Ett önskemål från vissa 

https://www.vr.se/forskningsinfrastruktur/saprioriterasinfrastruktur/behovsinventering2017.4.5b5331114b70e41aef3ffc4.html
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forskare är att sitta närmare varandra för att kunna 
använda samma instrument, personal, nyttja 
kunskap och know-how mellan varandra medan 
andra vill sitta nära kliniska forskare. 
En facilitet som har lyfts som viktig från 
strukturbiologerna är Protein Science Facility, PSF. 
PSF får inget stöd från VR 2017 och nedtrappat stöd 
från SciLifeLab och inget stöd 2018. Ev. kan en 
överbryggningsfinansiering ske. Den 20 september 
kommer en workshop att ske med samtliga berörda. 
Frågor att diskutera är bland annat om 
strukturbiologin går att samordna på ett bättre sätt 
fysiskt och instrumentmässigt, samt hur KI hanterar 
nyrekryteringar vid avgångar av professorer. I 
Tyskland (Hamburg) går flera universitet ihop och 
gör stora investeringar kring 50 miljoner EURO i 
strukturbiologi. Martin Hällberg har ett labb där som 
Stefan kommer besöka i samband med invigningen 
av det nya strukturbiologiska centrat. 
 

§ 13 
Strategiska planen - tidplan 
Föredragande: Stefan Eriksson. 
 
 
 
 
 

 
Stefan Eriksson informerade om infrastrukturrådets 
strategiska tidsplan. Arbetsgrupperna ska vara klara 
med sin slutrapport till den 23 augusti. Rapporten 
ska följa bifogad mall. Rapporten skickas till 
samordnarna. Rapporten, tillsammans med 
sammanställningen från enkäten utgör sedan 
Infrastrukturrådets strategiplan som ska presenteras 
för forskningsstyrelsen under hösten. 

§ 14 
Övriga frågor 
 
 

 
Lennart Ilke informerade om fastighetsavdelningens 
lokalförsörjningsplan för 2017-2020. Planen är 
treårig men uppdateras årligen i juni och tar avstamp 
i Strategi 2018. Den fastställdes av Konsistoriet 
2017-06-07. 
Lokalförsörjningsplanen går att likställa med ett 
styrdokument. Det ger en samlad bild för ledningen 
för universitetet och för institutionerna om 
lokalerna. Den ger en riktningsanvisning och 
handlingsplan för avdelningens arbete. Planen 
underlättar vidare kommunikationen med omvärlden 
ex departementet eller donatorer. 
Den innehåller definitioner, historik, 
nulägesbeskrivning, framtida behov och visar på 
lånebehov och avskrivningskostnader.  
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Adjungerade ledamöter  
(med närvaro- och yttranderätt) 
 

Marie Carlén (Neuro) 
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§ 1 
Utseende av justeringsperson 

 
Magnus Nordenskjöld utsågs att jämte ordföranden 
justera dagens protokoll. 

 

 
§ 2 
Godkännande av dagordningen 

 
Föredragningslistan/dagordningen godkändes. 

 
§ 3 
Föregående protokoll 

Protokoll 2017-06-13 är utsänt (samman-
trädesprotokoll finns på länk). 

 
Protokoll 2017-06-13 lades till handlingarna. 

 
 

§ 4 
Avrapportering från arbetsgrupperna 
Föredragande: Anna Falk 
(Corefaciliteter), Lars Frelin (BSL-3, 
Strålkällor), Lennart Nilsson 
(Elektronmikroskopi), Stefan Eriksson 
(Imaging), Lena Lewin (RDO, e-
infrastruktur), Marie Carlén (Future 
technologies) 

 

 
 
Corefacilitetsgruppen 
Gruppens mål är att ta fram en kravprofil för KIs 
corefaciliteter samt förbereda en text inför nästa 
utlysningstillfälle. Utlysningen kommer att ske 
under januari/februari 2018. Texten bör därför vara 
klar under hösten. 
 
Diskussioner har förts inom gruppen om innehållet i 
kravprofilen. Målet är att likartade krav ska ställas 
på professionalitet, kommunikation, årsrapport och 
hemsida. Det ska tydligt framgå hur man blir en 
kund på hemsidan. 
 
Gruppen har haft tre möten hittills där uppgifterna 
har fördelats. En undergrupp för diskussioner med 
Juristenheten om kontrakt, en annan grupp med 
Kommunikationsavdelningen och den tredje tittar 
på administrativa rutiner med Ekonomiavdelningen 
och Grants Office. 
 
Den sistnämnda gruppen har tittat på ett 
administrativt system som heter PPMS som idag 
används av corefaciliteten CLICK. I det systemet 
kan kunden själv välja och boka tjänst. Systemet är 
kopplat till KIMKAT och Agresso vilket resulterar i 
att fakturor och uppföljningar kan automatiseras. 
Gruppen förbereder nu en kravställan. Önskemål 
från Infrastrukturrådet var att involvera controllern 
Henrik Ödman från Komparativ medicin och en 
representant från SLL (Lisa Ulveland) så att 
systemet tar hänsyn till verksamheternas olika 
förutsättningar. ITA är positiva till systemet. 
Magnus Nordenskjöld påpekar att det är viktigt att 
även de lokala corefaciliteterna kan använda 

http://ki.se/medarbetare/infrastrukturradet
http://ki.se/en/research/center-for-live-imaging-of-cells-at-karolinska-institutet-click
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systemet. Lars Frelin anmälde sitt intresse till att 
delta i gruppen som arbetar med kravställan. 
 
En upphandling av systemet måste ske. Alla frågor 
kommer därför inte att kunna lösas inom en snar 
framtid. Frågan om reviderbara kostnader tar längre 
tid att utreda. Här behöver corefaciliteterna stöd.  
 
Rune Fransson menar att det måste finnas någon 
prioritering bland användarna. Anna Falk föreslår 
turordning. En viktig kompetens hos personal på 
corefaciliteterna är också att kunna säga ”jag tror 
inte att projektet passar här”.  
 
Nationell utblick:  
Corefaciliteterna hanteras väldigt proffsigt på 
många ställen. Det är tydligt var man går in 
någonstans på hemsidorna för att hitta faciliteterna. 
Utbudet av corefaciliteter är viktigt för att attrahera 
forskare till KI.  
 
BSL-3 
Gruppens mål är att samordna verksamheten vid 
KI. Det finns två noder, en syd (ANA8) och en nord 
(MTC, sedan Biomedicum). För dessa två noder 
finns det ett behov av samordning. Gruppen ska 
föreslå en styrgrupp som ska koordinera 
verksamheten. Styrgruppen ska träffas regelbundet 
med både representanter från Solna och Huddinge. 
Frågor att hantera är hur laboratorierna ska rustas 
upp samt hur den avancerade utrustningen ska 
finansieras. Berörda institutioner måste gå in och 
samfinansiera verksamheten. Båda labben ska bli 
klara inom en snar framtid.  
 
Diskuterades inom rådet att en prioriteringslista för 
behovet av mer avancerade investeringar ska 
skickas till Stefan Eriksson. Vidare diskuterades det 
att det är viktigt att koordinering av tillstånd och 
ansökan om medel sker inom noderna så att det blir 
likvärdiga förutsättningar mellan dem.  De ska agera 
som en facilitet. Utmaningar består i att få 
verksamheten att gå runt långsiktigt, dvs att det 
finns tillräckligt med användare. För att attrahera 
externa användare är det viktigt att det finns en 
avancerad utrustning. Idag finns inte vissa 
utrustningar i Sverige. KI behöver cellsortering, 
flödescytometri samt live cell imaging.  Att utöka 
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med dessa investeringar gör det även attraktivt för 
externa forskare som vill söka sig till KI. 
 
Folkhälsomyndigheten har BSL-3 och BSL-4 som 
de vill överföra till KI. Sjukhuset, klinisk mikro, har 
BSL-2++. Kan detta eventuellt samordnas? 
Folkhälsomyndigheten kanske kan komma in i 
BSL-3 i Biomedicum. Virusforskare från 
Folkhälsomyndigheten kommer att flytta till campus 
Flemingsberg.  
 
Strålkällor 
En strålkälla finns idag bara vid djurverksamheten 
på Campus Syd. Logistiken ännu inte helt testad vad 
gäller transport av djur mellan Nord och Syd. Brun 
Ulfhake menar att vi kommer få proof of princple 
om några veckor. Synpunkt inkom från en ledamot 
att det behövs strålkälla även på nordsidan. T ex går 
inte benmärgstransplantation att göra längre i 
avsaknad av strålkälla. Det är flera användare i 
Solna än i Huddinge. Daniel Holl anser att man 
borde utreda hur logistiken fungerar innan man 
beslutar om en ny strålkälla på Campus Nord. 
Rektor säger nej till ny strålkälla på Campus Nord 
och utredningen som gjorts på KI drar samma 
slutsats. Internationellt sett kommer man att stänga 
ned strålkällor och det är inte säkert att dessa 
kommer att få fortsätta finnas i Sverige. Anna Falk 
menar att det är viktigt att vi jämför med USA. Ett 
problem är att alternativa metoder inte är etablerade. 
Information om alternativet Mikrolac (linjär 
accelerator) läggs på KI Box. Det är oklart om 
röntgenrör kan ersätta strålkällan. Ett 
majoritetsbeslut bör tas av rådet hur KI ska hantera 
frågan. Samtliga av rådets medlemmar inkl. de 
adjungerade ombeds skicka in sina synpunkter till 
Stefan Eriksson senast den 31/8. När beslut därefter 
tas ska alla väsentliga underlag för beslutet bifogas.  
 
Elektronmikroskopi 
Gruppen har inte haft ett möte ännu men ett möte är 
inplanerat. 
 
Imaging 
Imaging-frågan är komplex. Fortsatta diskussioner 
pågår med sjukhuset om verksamheten där. En 
kritisk fråga är djurverksamheten, non-human 
primates (NHP): Sjukhuset beslöt 2015 att av 
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säkerhetsskäl inte tillåta NHP i den nya 
sjukhusbyggnaden BioClinicum (U2). Det har 
framförts önskemål att ompröva detta beslut varför 
en säkerhetsutredning gjorts och som skall 
diskuteras på ledningsnivå mellan sjukhusdirektören 
och rektor.  Diskuterades att imaging på djur är ett 
samarbetsprojekt där U2 blir beroende av funktioner 
på KI. Magnus Nordenskjöld tar den frågan vidare. 
Arbetsgivaransvaret och arbetsmiljöansvaret måste 
utredas.  
 
RDO och e-infrastruktur 
 
Målet är: 

• Att skapa ett Research Data Office på KI 
• Att skapa en gemensam datahanteringsplan på 

KI 
• Att skapa en ingång/hemsida där allt kring 

datahantering är samlat 
• Att medverka till/skapa en bättre e-infrastruktur 

på KI 
• Skapa en ”Tjänste-IT”-katalog.  
• Att medverka till en implementering av General 

data protection regulation (GDPR) 
 
Utmaningar är att få till ett beslut om RDO. Varje 
dag ökar behovet av en samlad e-infrastruktur. 
Relationen till landstinget måste beaktas. Stora 
datamängder måste kunna hanteras. Angående 
GDPR har chefsjuristen Helén Törnqvist en grupp 
som tittar på hur de nationella lagarna inverkar på 
administration och forskning. Behöver samordnas 
med Infrastrukturrådets arbetsgrupp. Magnus 
Stenbeck kontaktar Helén Törnqvist. 
 

Future technologies 
Arbetsgruppen har inte haft sitt första möte ännu 
och rapporten har därför formulerats av gruppens 
ordförande. Målet är att KI ska ligga i framkant vad 
gäller nya teknologier vilka vi även måste 
identifiera. Vi måste även inventera vad som pågår 
på KI. Arbetet blir att identifiera, tidigt tydliggöra 
nyttan och hitta finansiering för de nya 
teknologierna. Går det att ha ett system för att fånga 
upp dessa tekniker och kunskapsområden som ska 
utvecklas?  En grupp ska tillsättas som representerar 
sjukhuset, Campus syd och nord.  Ett första möte 
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hålls den 8 september och därefter sker en mer 
konkret formulering av mål. 

 
§ 5 
Avrapportering från Universitetens 
referensgrupp för infrastruktur 
(URFI) 

Föredragande: Stefan Eriksson  

 

URFI hanterar infrastrukturfrågor gentemot 
Vetenskapsrådet (VR). Sverige ligger långt efter 
andra länder när det gäller e-infrastruktur. VR vill 
tillsätta en utredning om e-infrastruktur och vill att 
URFI ska föreslå personer som ska ta fram direktiv 
för utredningen. KI genom Stefan Eriksson påpekar 
till URFI och VR att direktiven ska täcka alla 
områden/frågor, till exempel datahanteringen i 
samverkan med hälso- och sjukvården.  

 
 

§ 6 
Avrapportering från möte med Svensk 
nationell datatjänst (SND) i Göteborg 
Föredragande: Stefan Eriksson. 

 

Representanter från KI åkte på SNDs möte i 
Göteborg (Stefan Eriksson, Gustav Nilsonne, Cecilia 
Martinsson-Björkdahl). VR-ansökan är ett frö till ett 
konsortium där Umu, SLU, GU, SU, UU, KI, LU 
ingår som medlemmar. Andra universitet knyts på 
lösare basis till SND. SND ska hantera Open access, 
bevarande av och tillgång till forskningsdata och 
vara en nationell infrastruktur. SND kommer 
troligen arbeta mer med samordning, ta fram 
standarder samt rådgivning. Bygger vi flexibilitet på 
KI kan vi använda SND.  

Beslut kommer från VR 22/9 om tilldelning av 
medel, förmodligen med den lagda budgeten. 
 
SNIC (Swedish National Infrastructure for 
Computing) har sex centra, stordatordrift. SUNET 
(Datakommunikation för forskning och utbildning) 
ligger under VR och har ansvaret för 
nätet/kommunikationen men vill nu också ta en 
större del av datahanteringen. VRs utredning 
(paragraf 5) måste ta alla parter i beaktande. Det är 
inte självklart att SUNET ska ta en större del.  
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§ 7 
Rapport om inventeringen/enkäten 
Skrivelse är utsänd. 
Föredragande: Mats Andersson  

 
Mats informerade om att enkäten skickades ut i 
våras till prefekter och AC med uppmaning att 
skicka den vidare den till berörda inom 
institutionerna. 77 personer besvarade enkäten. 
Enkätsvaren kommer att följas upp av workshops.  
Enkätsammanställningen ligger nu i KI Box. 
Sammantaget finns det en bra spridning av 
ämnesområden bland dem som besvarat enkäten. 
Däremot har flera corefaciliteter som fått stöd inte 
besvarat enkäten. Sammantaget spretar svaren, 
forskarna/corefacilitetsföreståndarna tycker att de är 
underfinansierade, det finns administrativa 
frågeställningar, de vet inte vilka krav som ställs, hur 
de ska prioritera, de saknar långsiktighet i hur de ska 
hantera sin facilitet och det finns ingen synlighet 
trots att det finns en hemsida. Hälften av 
corefaciliteterna har en planerad avsättning för 
uppgradering. Många av de frågor 
corefacilitetsgruppen arbetar på att lösa har lyfts i 
enkäten. Något som det uttrycktes uppskattning för 
var KI Facility Expo 2017.  
 

§ 8 
Workshop 13 och 14 september 
Föredragande: Lena Lewin 

 
 
Workshopparna ska tillsammans med enkäten ligga 
till grund för strategin. Målet är att erhålla en 
bruttolista på corefaciliteter/infrastrukturer och även 
framtida behov, som vi sedan kan prioritera utifrån. 
Synergieffekter är viktiga, t ex it-struktur kring 
gemensamt samarbetsprojekt. Man kan även tänka 
sig en ”resource catalogue” för att dela på material, 
antikroppar etc.  Vi vill också ha input till om vi har 
rätt typ av core faciliteter – vad saknas?  
 
 

§ 9 
Läge VRs behovsinventering 2017  
Se länk. 

Skrivelse är utsänd. 
Föredragande: Mats Andersson 

 

 

VR har utlysningar kring forskningsinfrastruktur 
ungefär vartannat år.  Nu sker en ny 
behovsinventering inför utlysning 2019. Anmälan är 
öppen mellan den 14 sep -12 oktober. KI har gått ut 
till samtliga institutioner med önskan om 
behovsförslag till VR. Tio förslag från olika 
områden har inkommit, se underlag. Fem förslag 
som kommit in tillhör kategori A2 (Kategori A2 - 
Har relevans för att övervägas som infrastruktur av 
nationellt intresse, inte mogna nog för utlysning 

http://ki.se/en/research/ki-facility-expo-2017
https://www.vr.se/forskningsinfrastruktur/saprioriterasinfrastruktur/behovsinventering2017.4.5b5331114b70e41aef3ffc4.html
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2017): CBCS, Swetox Regenerativ medicin, 
Imaging och proteinproduktion. Dessa kommer 
uppmanas att gå vidare med behovsanmälan. 

Imaging: Martin Ingvar vill inte gå in med Natmeg i 
en gemensam ansökan med Swedish Bio Imaging då 
de har så olika profiler. Martin kommer att 
undersöka om det finns andra universitet som vill gå 
in med en ansökan.  

Övriga behov: VR ansåg tidigare att BSL-3 är något 
som universiteten ska ta ansvar för. Lars Frelin 
stämmer av med VR angående BSL-3. 
Folkhälsomyndigheten en möjlig medaktör. 
Behovsanmälningarna angående Nationellt Centrum 
för Integrativ Hälso- och sjukvård och Intercultural 
health care anses inte passa in under begreppet 
”Nationell forskningsinfrastruktur”. 

Brun: Ulfhake: vi avvaktar med besked angående 
den ansökan angående infrastruktur för smådjur 
(NILAR) som är hos VR för bedömning, svar den 
22/9. Det finns ett behov av större djur, men troligen 
bättre att få in det under NILAR.  

 
§ 10 
Strategiska planen - tidplan 
Föredragande: Stefan Eriksson. 

 

 

Enkäten, workshopparna, arbetsgruppernas 
rapporter ska ligga till grund för strategiplanen. 
Utkast ska föreligga i mitten av oktober 

§ 11 
Övriga frågor.  

 

 

Inga övriga frågor. 

§ 12 
Nästa möte. 

 
Nästa möte blir den 27 september kl. 13 -15. 

   
   
   
Vid protokollet 
 
 
 
Lena Lewin 
 
 
 

Justerat  
 
 
 
Stefan Eriksson 
 
 
 

Justerat  
 
 
 
Magnus Nordenskjöld 
 
 
 

 

http://www.natmeg.se/
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§ 1 
Utseende av justeringsperson 

 
Cecilia Götherström utsågs att jämte ordföranden 
justera dagens protokoll. 
 

§ 2 
Godkännande av dagordningen 
 

 
Föredragningslistan/dagordningen godkändes. 

§ 3 
Föregående protokoll 

Protokoll 2017-08-30 är utsänt (samman-
trädesprotokoll finns på länk). 
 

 
Protokoll 2017-08-30 lades till handlingarna. 

§ 4 
Avrapportering från arbetsgrupperna 
Föredragande: Föredragande: Anna Falk 
(Corefaciliteter), Stefan Eriksson (BSL-3, 
Strålkällor), Lennart Nilsson 
(Elektronmikroskopi), Stefan Eriksson 
(Imaging), Lena Lewin (RDO, e-
infrastruktur), Lennart Nilsson (Future 
technologies) 

 

 
 
RDO e-infrastruktur: Möte med de blivande 
deltagarna i konsortiet för Svensk nationell 
datatjänst i Göteborg diskuterades. Inget beslut har 
tagits om medel ännu, utan detta ska förhandlas 
fram. KI:s ledning har sagt att Research Data Office 
(RDO) måste vara på plats. KI planerar att ev. 
anställa en Central Information Officer (CIO) till 
RDO. Grants Office ska hantera frågan inom KI och 
får resurser för detta arbete. VR ska tillsätta en 
nationell utredning inom e-infrastruktur. Vi 
diskuterade också en gemensam 
datamanagementplan på KI. Lennart Nilsson menar 
att det viktigaste är att forskarna får agera: ”Fyll i 
här, hur har ni tänkt er”. Datainspektionen var 
negativ till ett flertal punkter gällande förslaget på 
en ny forskningsdatalag. Rektorerna agerar troligen 
gemensamt angående Datainspektionens remissvar. 
Magnus Stenbeck och Anita Berglund arbetar med 
en webbkurs om vad GDPR innebär för 
administrationen och för forskningen Efter 
genomgången kurs ska administratörerna fått en 
översikt av vad den nya lagen innebär för arbetet 
och forskarna vad den innebär för den egna 
forskningen. Webbkursen förväntas vara klar efter 
jul. 
 
Core faciliteter (CF): Gruppen arbetar med olika 
kriterier för hur CF ska fungera. De olika experterna 
inom KI, jurister, etc. är vidtalade i detta arbete.  
Gruppen kommer att skriva ett dokument där det ska 
framgå vilka krav man kan ställa på CF inför 
kommande utlysning 2018.  
 
Vidare pågår en process för att köpa in ett 

http://ki.se/medarbetare/infrastrukturradet
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stödsystem för CF som kommer att vara tvingande 
att använda för de faciliteter som erhåller stöd.  
 
Ett utkast till utlysning 2018 för CF kommer att 
finnas i oktober inkl. ett appendix där det finns en 
mall om vad som ska ingå i årsrapporten. 
Utlysningen ska diskuteras i Infrastrukturrådet, 
Forskningsrådet, samt FS. Medlen gäller från 2019 
och minst tre eller fem år. Vissa CF tilldelas medel 
för en längre tid eftersom dessa kräver stora 
investeringar och långa avskrivningstider.  
 
Elektronmikroskopi-gruppen har inventerat. De 
kommer inte duplicera instrument. Indikativt måste 
40-60 miljoner avsättas för att få en internationellt 
slagkraftig EM-verksamhet med sam-lokalisering i 
Solna. Verksamheten kring cell-vävnadsmikroskopi 
som drivs av Kjell Hultenby i Flemingsberg, 
kommer fortsatt att vara lokaliserad där.  
 
Gruppen ska komma fram med en handlingsplan 
som innehåller en investeringsplan med några 
alternativ samt en operativ plan för verksamheten 
med personal och kostnader. Diskussioner pågår för 
att om möjligt samlokalisera EM-verksamheten i 
Solna. Det händer mycket vad gäller utvecklingen 
av mikroskopinstrument. Rektor ser detta som 
viktiga investeringar. 
 
Strukturbiologi-workshopen: Forskarna uttryckte en 
önskan om samlokalisering vilket gör att de kan 
komma upp i kritisk massa av 5 – 7 arbetsgrupper 
med totalt ca 30 – 40 personer. Då kan de bättre 
utnyttja instrument och personal. Lokalisering av 
grupperna i Biomedium diskuterades, samt även 
optimalt utnyttjande av Protein science facility.  
 
Imaging: Viktiga punkter är flytten och ny 
utrustning på NKS-sidan och på Astrid Fagreus Lab 
(AFL). Rektor och sjukhusdirektören har 
gemensamt fattat beslut om att verksamheten vad 
gäller Non Human Primates ska bedrivas vid AFL. 
Den djurexperimentella verksamheten kommer 
temporärt fortsätta på Avdelningen för komparativ 
medicin (AKM). I BioClinicium på plan 4 kommer 
imaging-utrustning att placeras. Viss imaging- 
utrustning måste också finnas på AFL. Anna Falk 
undrar om imaging är viktigare än annan forskning 
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som kanske försvinner? Hur görs prioriteringarna? 
Detta kommer påverka infrastrukturrådets budget 
och möjlighet till andra investeringar. Brun menar 
att det handlar om samverkan mellan KI och K, det 
är inte bara forskningsdrivna projekt, utan också 
forskningssamarbete. Ibland kan det vara motiverat 
med extern utvärdering. 
 
Brun Ulfhake menar att Komparativ medicin måste 
få ett uppdrag angående installation av ny imaging-
utrustning på AFL. Det måste finnas rörpost för 
radioisotoper, annan utrustning, etc. Det pågår 
samtidigt en ombyggnation av AFL för att få det att 
fungera fram till 2023. Brun efterfrågar den 
säkerhetsutredning som gjorts på sjukhussidan. 
Stefan meddelar att utredningen inte nått KI, den har 
säkerhetsstämplats på sjukhuset.  
 
Lennart Ilke anser att det måste finnas ett 
grundkoncept vad gäller AFL, imaging blir en 
påbyggnad. Wallenberg tillhör KI:s vanliga bestånd, 
hyrorna och ångcentralen finansieras via FS. 
 
Tony Rotfuchs anser att infektionsforskning på 
Non-Human Primates, BSL-3 nivå, är intressant i 
kombination med imaging. Stefan ber att få 
återkomma i frågan. 
 
Strålkällor: Hur kan vi lösa ersättningen av 
strålkällan? Ett förslag är röntgenutrustning för 
enskilda celler och för heldjursbestrålning en linjär 
accelerator (se KI box, MicroLinac). Stefan 
kontaktar företaget i Kalifornien för att se om det är 
möjligt att testa att bestråla djur. Det diskuterades 
också att undersöka om det fanns möjligheter inom 
Europa. 

§ 5 
Avrapportering från workshopparna i 
infrastruktur 

Föredragande: Stefan Eriksson  

 

Stefan Eriksson presenterade kort 
sammanställningen från workshoparna som gjorts av 
Karlöf consulting (se KI box). Att KI ligger efter i 
utvecklingen av t ex hantering av data och core 
faciliteter är en allmän mening bland forskarna. Det 
är svårt att hitta corefaciliteterna på hemsidan. 
Specialiserad kompetens efterfrågas och saknas. 
Vidare att det finns en stor utmaning att KI finns 
inom tre sites. Dessa är tankar som 
Infrastrukturrådet redan berört innan. Rådatan från 
workshoparna ska nu följas upp med enkätresultat 

http://www.radiabeam.com/cms/IMSS.html
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och sammanfogas till en strategiplan.  
 
§ 6 
Avrapportering från workshoppen i 
strukturbiologi 
Föredragande: Lennart Nilsson 

 
 

 
Avrapportering skedde i anslutning till 
arbetsgruppernas rapportering. 

§ 7 
Läge VRs behovsinventering 2017  

Skrivelse utsänd (KI box). 
Syftet är att ge ett förslag på vilka 
behovsanmälningar som ska skickas 
från KI centralt till VR 
Föredragande: Stefan Eriksson och 
Lena Lewin 

 

Lena Lewin informerade om Vetenskapsrådets (VR) 
behovsinventering. KI ska nu ta beslut om vilka 
behovsanmälningar som ska skickas in centralt från 
KI till VR. Det finns inga begränsningar från VR 
om hur många som får lämnas in. Exempelvis får 
även enskilda forskargrupper skicka in en separat 
anmälan. Lena Lewin presenterade 
behovsanmälningarna från forskarna inom de av VR 
klassificerade A2-områdena.  

Mötet röstade enhälligt för att alla anmälningar 
som korresponderar med VR:s A2-områden ska 
stödjas av KI centralt. Infrastrukturrådet kommer 
föreslå att dekanus Anders Gustafsson signerar 
dessa anmälningar som huvudsökande i PRISMA. 

Vissa av anmälningarna har kommit in väldigt sent. 
Lena Lewin ombad därför ordinarie ledamöter att ta 
beslut per capsulam om även dessa anmälningar ska 
stödjas centralt. Det gäller anmälningarna om ”Life 
Gene and Epihealth – National prospective cohorts” 
samt ”National platform for single cell analysis.” 

Viktigt att ledamöterna tänker bort område och utgår 
från KIs och forskagruppernas behov vid 
bedömningarna. Infrastrukturerna måste även vara 
tillgängliga för flera grupper. Används de 
exempelvis i dag av flera grupper? Det ska finnas ett 
nationellt intresse som alla kan nyttja. 
Anmälningarna måste vidare stöttas och 
motfinansieras av minst två medsökande universitet.  

Processen är därefter att behovsanmälningarna tas 
upp i URFI för vidare rekommendation till VR. 

Brun Ulfhake informerade om att NILAR inte fick 
VR-stöd vid utlysningen 2017. En ny anmälan 
lämnas in där plattformen breddas och primaterna 
tas med. KI står fortsatt som huvudsökande på 
anmälan efter önskemål från de andra universiteten. 
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§ 8 
Strategiska planen - tidplan 
Föredragande: Stefan Eriksson. 
 
 
 

 

Stefan Eriksson informerade att tidsplanen är 
oförändrad. Ett utkast till plan ska vara klart i slutet 
av oktober. 

§ 9 
Övriga frågor 
 

 

Inga övriga frågor rapporterades. 

§ 10 
Nästa möte 

 
Nästa möten är beslutade att ske den 18 oktober, 8 
november samt 14 december. 

Vid protokollet 
 
 
 
Lena Lewin 
 
 
 

Justerat  
 
 
 
Stefan Eriksson 
 
 
 

Justerat  
 
 
 
Cecilia Götherström 
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§ 1 
Utseende av justeringsperson 

 
Ellenor Mittendorfer-Rutz utsågs jämte ordföranden 
justera dagens protokoll 

 
 

 
§ 2 
Godkännande av dagordningen 

 
Föredragningslistan/dagordningen godkändes  
 

 
 

§ 3 
Föregående protokoll 

Protokoll 2017-09-27 är utsänt (se bifogat 
sammanträdesprotokoll). 

 
Protokoll 2017-09-27 lades till handlingarna 

 
 

§ 4 
Ny strålkälla 
Föredragande: Stefan Eriksson. 

 
 
 
Stefan Eriksson gav en kort bakgrund till ärendet. 
En strålkälla har avvecklats på nordsidan. 
Avvecklingen har resulterat i att det inte finns några 
strålkällor tillgängliga för att stråla djur eller celler.  
 
Lars Frelin och Maria Johansson (MTC) fick i 
uppdrag att identifiera KI:s behov av strålkälla och 
ersättare till den tidigare strålkällan.  I detta arbete 
har Frelin och Johansson utgått från både 
Moustapha Hassans utredning samt den som gjordes 
våren 2017.  
 
Kontakt har tagits med Lunds universitet (LU) som 
har upphandlat strålkälla för röntgen av djur. Lars 
för dialog med LU för att lära sig av deras 
upphandling. 
 
Enkät har skickats ut till användarna om svar på 
vilka krav de ställer på en strålkälla. Frelin och 
Johansson har även tittat på placering av strålkällor. 
En strålkälla för djur i Solna och strålkällor för 
celler i Flemingsberg respektive Solna föreslås 
inköpas. 
 
Forskarna Klas Blomgren och Maria Farnebo har 
köpt egna strålkällor. Juni anser att om det ska vara 
en central strålkälla bör man ta höjd för tekniken. 
LU har köpt en svagare strålkälla, inte helt anpassad 
för ändamålet.  
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FS beslutade på senaste mötet 171016 att avsätta 10 
mnkr för att påbörja en upphandling när 
identifieringen av strålkällor är klar.  

§ 5 
Avrapportering från arbetsgrupperna 
Föredragande: ordförande i respektive 
arbetsgrupp. 

 
Framtidens teknologier (Marie Carlén) 
Gruppen har haft tre möten under hösten.  
Bland annat har en översikt tagits fram inom KI vad 
gäller dyrbar utrustning. Forskargruppernas behov 
ska utredas.  Dialog ska initieras med SciLifeLab, 
corefaciliteter, andra infrastrukturer och universitet 
för att identifiera nuvarande och framtida aktiviteter.  
 
Metoder för att identifiera framgångsområden ska 
undersökas, exempelvis bra initiativ på andra 
universitet eller SLL.   
 
En workshop inom framtidens teknologier planeras 
till våren. 
 
Det påtalades att databaser samt datahantering av de 
stora datamängderna måste finnas med i gruppens 
arbete.  
 
Corefaciliteter (Anna Falk) 
Gruppen har tagit fram förslag på utlysningstext 
med kravspecifikation. Ansökan är öppen från 
februari 2018 och medlen tillgängliga från 2019.  
 
Kravspecifikationen innefattar anvisningar och 
regler för vad som gäller när man är corefacilitet. 
Det ska bl a finnas ett administrationssystem samt 
krav på kommunikation. Ansökan utvärderas också 
efter facilitetens tekniker och antalet kunder. En 
core facilitet kan inte ställa krav på 
medförfattarskap.  
 
Stefan Ericsson och Anna Falk har presenterat 
kravspecifikationen för Styrelsen för forskning (FS) 
och för Forskningsrådet. Utlysningstexten med 
kravspecifikation ska nu skickas ut på remiss till 
alla core faciliteter.  
 
 
Research Data Office (RDO) och e-infrastruktur, 
Ellenor Mittendorfer-Rutz  
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Gruppen har diskuterat strukturen för detta område.  
Frågor som diskuterats är om RDO ska ligga i 
linjen, vilka aktörer som ska medverka, när det ska 
starta, vilken kompetens som krävs och hur 
budgeten ska se ut. 
 
Gemensam datamanagement plan är den första 
uppgiften för RDO. Cecilia Martinsson Björkdahl 
ska skriva underlag för RDO där kompetens som 
behövs och budget ska ingå. Underlaget ska sedan 
på remiss till biblioteket, till arbetsgruppen RDO 
och e-infrastruktur, sedan till Infrastrukturrådet.   
 
Detta är ett prioriterat område som ledningen 
avsätter medel för. Hantering av data angår alla 
arbetsgrupper. Det är viktigt att data ska kunna 
hanteras med säkerhet.  
 
General Data Protection Regulation (GDPR) 
hanteras parallellt: dels pågår möten med UF och 
institutioner ang. GDPR, dels tas det fram en webb- 
kurs. Man inventerar också nuvarande projekt som 
hanterar persondata. 
 
Svensk nationell datatjänst (SND) har fått 14 mnkr 
per år i fem år av Vetenskapsrådet (VR). KI har 
anställt en så kallad domänspecialist, Gustav 
Nilsonne, samt ligger i startgroparna med en data 
access unit, DAU. Juni Palmgren menar att 
koppling mellan grupperna Framtidens teknologier, 
Corefaciliteter och RDO e-infrastruktur är viktig.  
 
HASS-källor (sluten strålkälla med hög aktivitet) 
(Lars Frelin) 
Strålkällan har redan diskuterats under paragraf 4. 
 
Folkhälsomyndigheten (FSH) har skickat in en 
behovsanmälan för BSL-3 och BSL-4 till VR som 
huvudsökande. KI och Umeå är medsökande 
universitet. 
 
Vid förra behovsanmälan 2015 samt vid 
informationsmötet 2017 meddelade VR att de såg 
BSL-3som en regional/universitetsangelägenhet. 
BSL-4 finns bara vid FHS vilket gör att VR ändå 
kanske kan överväga en nationell infrastruktur. 
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Styrgruppen för BSL-3 ska träffas igen för att 
diskutera den basala utrustningen i labben Det rör 
sig t ex om säkra labb-bänkar, frysar etc.   
 
 
Imaging (Stefan Eriksson) 
Beslut har fattats av sjukhusdirektör och rektor om 
att det inte ska finnas primater på sjukhuset. Detta 
betyder att imaging ska ske på Astrid Fagréus Lab 
(AFL). Det resulterar i att bl a ny rörpost måste 
införskaffas samt att instrument måste dupliceras till 
en extra kostnad på 30-35 mnkr. 
Investeringsbehovet är 70 -80 mnkr initialt, vilket 
innebär en total investering på 100 mnkr. Det är 
viktigt att det även finns kompetens för driften i ett 
långsiktigt perspektiv.  
 
Diskussioner pågår med Institutionen för klinisk 
neurovetenskap gällande den totala budgeten för all 
typ av imaging kopplad till human och primater. 
Institutionen vill inte vara beroende av finansiering 
från industrin, utan ser hellre att det bygger på en 
akademisk finansiering.  
 
Det diskuterades hur mycket excellent forskning 
som kommer ut av imaging-forskning, om den är 
framgångsrik, om forskningen genererar 
industrikunder. Diskussion fördes om ackreditering 
av djurhusen. Några ansåg att ackreditering inte 
tillför något, att det inte är självklart i Sverige, 
emedan andra menade att företag och vissa 
amerikanska forskningsfinansiärer kräver 
ackreditering. 
 
Elektronmikroskopi (Stefan Eriksson)  
40-60 mnkr krävs i investeringar för att KI ska ha de 
elektronmikroskop som ett medicinskt universitet 
bör ha, anser forskarna i gruppen.   
 
Elektronmikroskopi är kopplat till strukturbiologi. 
Lena Lewin har gjort en utredning om 
strukturbiologins behov på KI som har följts upp av 
workshop. Idag är strukturbiologi och 
elektronmikroskopi fragmenterat. Det finns 
önskemål om en samordning av verksamheten. Luca 
Jovine och Adnane Achour ska skriva ett förslag om 
samordning med hänsyn till den kompetens och 
utrustning som finns.  
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Magnus Nordenskjöld lyfte att det finns 
elektronmikroskopi inom vården men att 
kompetensen inte används fullt ut. Personal kan ev. 
samutnyttjas. Elektronmikroskopi uppfyller ett 
behov i både sjukvården och för KI:s forskare. 
Magnus Nordenskjöld och Stefan Eriksson 
diskuterar detta vidare.  
 
Diskussioner förs med rektor. Vad finns det för 
utrymme för att köpa in elektronmikroskop och hur 
löser vi behovet av kompetens som krävs för 
instrumenten är frågor som diskuteras. 

 
 

 § 6 
Uppföljning workshop – 
arbetsgrupperna 
Skrivelse utsänd (KI box). 

Föredragande: Stefan Eriksson. 

 
Lena Lewin presenterade den sammanfattning som 
gjorts av workshoparna i Infrastruktur.  
 
De identifierade behoven sammanfattades i sju 
punkter: 

1. common infrastructure inventory  
2. data management  
3. common rules for core facilities  
4. organization and staff with specialized 

competence 
5. communications tools  
6. incitements to share  
7. new competence areas  

 

Diskuterades inom rådet hur väl arbetsgruppernas 
uppdrag täcker in de från workshopparna 
identifierade behoven.  

Exempelvis diskuterades att Infrastrukturrådet kan 
köpa in hjälp från kommunikationspoolen för 
satsningar vad gäller corefaciliteternas hemsidor. 
Detta innebär också att alla faciliteter måste vara en 
del av KI, dvs. anknutna till en institution, för att KI 
ska kunna redigera webbsidan.  

Sammanfattningen från workshopparna ligger under 
KI box. Lena Lewin uppmanade arbetsgrupperna att 
läsa igenom behoven för att se hur respektive grupp 
kan täcka in behoven. Sammanfattningen ska även 
skickas till workshop-deltagarna.  
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§ 7 
Utredning djurhus 

Föredragande: Stefan Eriksson 
 

 
 

Stefan Eriksson informerade om att rektor har 
beslutat om att utreda KM:s verksamhet vad gäller 
organisation och struktur. Stefan har fått uppdraget 
att utreda och det ska vara klart sista november. 

Bakgrunden till detta är att skrivelser har inkommit 
från fyra forskare till rektor om risker som bör 
åtgärdas för att försöksdjursverksamheten ska 
fungera. Det handlar bl a om forskarinflytande, 
kommunikation och anpassade barriärer för olika 
grupper.  

Stefan Eriksson kommer nu samla in information 
genom bl a att besöka institutionerna med berörda 
prefekter och forskare.  

Det övergripande målet är att hitta en bra lösning för 
framtiden. Det innebär en bra djurhälsa till rimlig 
ekonomi som går att anpassa till forskarnas behov 
och att KI följer de lagar och regler som finns inom 
området.  

 

 
 
 

§ 8 
Läge VRs behovsinventering 2017  

Skrivelse utsänd (KI box). 
Föredragande: Lena Lewin 

 

Lena Lewin informerade om VRs 
behovsinventering. KI är huvudsökande för åtta 
ansökningar och medsökande för två. 
Forskargrupper har också kunnat anmäla enskilda 
behov. Dessa behovsanmälningar blir dock svåra att 
hantera och prioritera för Universitetens råd för 
infrastruktur (URFI) när inte de enskilda 
universiteten har varit med centralt och behandlat 
anmälningar. 

 
 
 

 

§ 9  
Aktuell information 
Föredragande: Stefan Eriksson. 
 
 
 

 

Stefan Eriksson meddelade att det i samband med 
flytten inom KI kommer läggas upp en hemsida 
där det ska finnas en lista på instrument och annan 
utrustning som blir över när flyttarna sker. 
Informationen om vilken typ av instrument det är 
ska framgå samt vem som har den i nuläget.  Det 
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